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Z Á P I S 
 

z 28. jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

 

konaného dne 5.3. 2024 od 13:00 hodin 

v zasedací místnosti N2.903(Karla Čapka),  

Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Hradec Králové, Pivovarské náměstí 1245 

   

 

Přítomni: Mgr. Jana Drejslová, Mgr. Libuše Friedlová (od 13:09 hod.), Ing. Jiří Franc (od 13:16 

hod.), Mgr. Petr Hamáček, PhDr. Filip Jiroušek, Mgr. David Joska, Ing.  Bc. Jaroslav 

Kostelníček, Mgr. Robert Novák, doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., PaedDr. Kamil Vávra, 

PhDr. Michal Vávra 

Omluveni: Mgr. Jana Berkovcová, Mgr. Pavel Káňa, RNDr. PhDr. Ivo Králíček, Ph.D.  

Nepřítomen:     Jan Kalenský  

Stálí hosté: Mgr. Martin Horák, Ing. Markéta Cermanová (omluvena), Mgr. Ladislav Groh 

(omluven)  

Přizváni: Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, PaedDr. Markéta Stuchlíková, Ing. Václav Jarkovský, 

Mgr. Svatava Odlová (omluvena), Mgr. Martin Struna, Mgr. Lucie Horáčková, 

Mgr. Daniel Horáček  

Tajemnice: Mgr. Jiřina Klírová  

 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu a hostů na jednání 

2. Poskytnutí dotací na individuální účel 
3. Návrh na přidělení mimořádných účelových příspěvků příspěvkovým organizacím zřizovaným 

KHK v roce 2024 
4. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Královéhradeckém kraji za školní rok 

2022/2023 

5. Různé, diskuze, závěr  
              

Předsedkyně výboru Mgr. Jana Drejslová zahájila ve 13:05 hod. 28. jednání Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje (dále také jen „výbor“) a celé jej 
řídila. Přivítala přítomné členy a hosty, omluvila nepřítomné. Konstatovala, že je přítomno 9 členů 
výboru a výbor je tedy usnášeníschopný.  
 
K bodu 1 
Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu - Mgr. Jana Drejslová 
Předsedkyně výboru seznámila členy s návrhem programu jednání, oproti původně zaslanému se bod 
č. 2 rozšířil o jednu žádost o dotaci na individuální účel, a to na 2.  Nikdo z přítomných neměl návrh 
na doplnění programu.  
Ověřovatelem zápisu byl po jeho předchozím souhlasu navržen Mgr. David Joska. 
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V průběhu projednávání bodu č. 1 se počet členů výboru zvýšil na 10. 

    
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    10 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
 
 
USNESENÍ VVZ/28/5/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje  

schvaluje 

I. 

program jednání: 
1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu a hostů na 

jednání 

2. Poskytnutí dotací na individuální účel 
3. Návrh na přidělení mimořádných účelových příspěvků příspěvkovým organizacím 

zřizovaným KHK v roce 2024 
4. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Královéhradeckém kraji za 

školní rok 2022/2023 

5. Různé, diskuze, závěr   

II. Mgr. Davida Josku jako ověřovatele zápisu 

III. 

účast hostů na jednání – Mgr. Ivy Skalské (odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací) a  

Mgr. Miroslava Zavadila, DiS., (SEMIRAMIS z.ú.) k projednání bodu č. 2; Mgr. Šárku 

Hulíkovou a Mgr. Jana Dvořáka (oba OŠ KÚ KHK) k projednání bodu č. 4 

 
 
K bodu 2 
Poskytnutí dotací na individuální účel – Mgr. Iva Skalská 
a) Mgr. Miroslav Zavadil, DiS., SEMIRAMIS  z. ú. 

Ředitel společnosti představil SEMIRAMIS z. ú., organizaci zabývající se primární prevencí 
rizikového chování na základních školách (poradenské a preventivní služby). Zdůraznil zásadní 
význam primární prevence při předcházení rizikovému chování.  
Primární prevence na základních školách SEMIRMIS z. ú. je dlouhodobý projekt, kdy se s jednou 
třídou pracuje cca 4 roky (např. od 6. ročníku do 9. ročníku). Jsou nabízeny dvě varianty 
programů (téma závislostí a téma prevence šikany, vztahy). Do programu je zapojeno 90 ZŠ, tj. 
cca 15 tisíc žáků. 
Požadovaná výše dotace činí 250 tis. Kč. 
V průběhu projednávání bodu č. 2a se počet členů výboru zvýšil na 11. 

 
Diskuze k bodu 2 a 
M. Vávra – jak je projekt financován? Odpověď: Jde o vícezdrojové financování, do financování jsou 
zapojena jednotlivá města a obce i školy samotné. 
P. Hamáček – město Jičín finančně podporuje základní školy v těchto aktivitách, školy však mají 
možnost vybrat si poskytovatele těchto služeb dle uvážení, 3 ze 4 využívají SEMIRAMIS z. ú.  
A. Štěpánek – Rada KHK žádost projednala a navrhuje poskytnutí podpory v plné výši. 
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J. Franc – proč na seznamu zapojených škol nejsou uvedeny školy z Hradce Králové?  Odpověď: Přímo 
na území Hradce Králové působí organizace PROSTOR PRO, SEMIRAMIS z. ú. vykonává svoji činnost 
v ostatních lokalitách KHK. 
R. Novák – jsou i další podobné organizace? Odpověď: pouze regionálního charakteru.  

 
  Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    11 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
 

 
USNESENÍ VVZ/28/6/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje Zastupitelstvu KHK 

schválit poskytnutí dotace na individuální účel SEMIRAMIS z. ú. 

 
b) Mgr. Iva Skalská – individuální dotace pro Knihovnu města Broumov  

Materiál k této žádosti neměli členové výboru k dispozici předem, proto pí Skalská seznámila 
přítomné s obsahem žádosti a položkovým rozpočtem. Celková výše požadované dotace činí 
219 750 Kč, tj. 100 % plánovaných výdajů na projekt. Jedná se o projekt Digitální džungle a jak jí 
porozumět se ve zdraví se vrátit zpět, který zahrnuje workshopy, přednášky a další aktivity pro 
všechny věkové kategorie.    
 

Diskuze k bodu 2 b 
R. Novák – požádal o bližší vymezení termínu „projektové vedení“ a poukázal na nerovnoměrné 
rozložení částek v položkovém rozpočtu. 
Členové výboru se přiklonili k názoru předsedkyně, že podobné projekty je třeba financovat 
z finančních prostředků jednotlivých měst a obcí. 
 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    10 
Proti:    0 
Zdržel se:   1 

 
USNESENÍ VVZ/28/7/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje Zastupitelstvu KHK 

neschválit poskytnutí dotace na individuální účel městu Broumov 

 
 
K bodu 3 
Návrh na přidělení mimořádných účelových příspěvků příspěvkovým organizacím zřizovaným KHK 
v roce 2024 – Mgr. Struna 
 
M. Struna představil návrh na přidělení mimořádných účelových příspěvků příspěvkovým organizacím 
zřizovaným KHK v roce 2024. Odkázal na elektronicky předem zaslané podklady k tomu bodu jednání. 
Alokovaná částka činí 6,5 mil. Kč, součet částek uvedených v žádostech oproti tomu činí 13 863 tis. 
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Kč. Každá krajem zřizovaná škola/ŠZ má garantovanou konkrétní částku (dětí, žáků, ubytovaných). Pro 
příští období se chystají změny v garantovaných částkách i stropech pro jednotlivé příspěvkové 
organizace. Radou KHK byl předložený návrh na přidělení mimořádných účelových příspěvků 
schválen. 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    11 
Proti:     0 
Zdržel se:    0 
 
 

USNESENÍ VVZ/28/8/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje Zastupitelstvu KHK 

schválit poskytnutí mimořádných účelových příspěvků příspěvkovým organizacím zřizovaným 
Královéhradeckým krajem pro rok 2024 dle předkládanému návrhu. 

 
K bodu 4 
Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Královéhradeckém kraji za školní rok 
2022/2023 – Mgr. Daniel Horáček 
 
Materiál obdrželi členové výboru elektronicky s předstihem. Vybrané pasáže výroční zprávy 
okomentoval za pomoci prezentace D. Horáček. Na závěr svého vystoupení shrnul termíny 
projednání výroční zprávy. 
 
Diskuze k bodu 4 
R. Novák – vznesl dotaz ohledně zastoupení základních škol pouze s 1. st. a tzv. malotřídek 
v celkovém počtu ZŠ. Pracovníci OŠ informovali, že údaji o malotřídkách nejsou k dispozici, lze je však 
zjistit v případě zájmu a údaje o ZŠ pouze s 1. st. jsou ve výroční zprávě obsaženy. 
Jmenovaný rovněž položil dotaz, zda je poměr všeobecného vzdělání vůči odbornému vzdělávání pro 
zřizovatele a OŠ KÚ KHK vyhovující. A. Štěpánek odpověděl, že se současným stavem zřizovatel 
spokojen není.  
 
Od členů výboru zazněl návrh, aby na některém z příštích jednání byla větší pozornost věnována 
prevenci rizikového chování a pracovníky OŠ bylo přislíbeno, že na některé z dalších jednání výboru 
bude přizvána Mgr. Hrnčířová, do jejíž gesce tato problematika spadá. 
 
M. Horák – poukázal na rozvolnění vztahu vzdělání jako přípravy na zaměstnání a následně 
vykonávaným zaměstnáním.  Svět práce se rychle mění, stejně jako očekávání zaměstnavatelů, vazba 
na vzdělání zvláště v soukromém sektoru není. 
V průběhu projednávání bodu č. 4 se počet členů výboru snížil na 10. 
 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    10 
Proti:     0 
Zdržel se:    0 
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USNESENÍ VVZ/28/9/2024 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. projednal  

Výroční zprávu o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Královéhradeckém kraji za školní rok 
2022/2023 

 
 
K bodu 5  
Různé, diskuze, závěr – Mgr. Jana Drejslová 

• A. Štěpánek – informoval o probíhajících konkurzech na místa ředitelů škol a školských 
zařízení.  Jedná se o 7 konkurzů, z toho ve 2 případech se ředitelé škol vzdali vedoucího 
pracovního místa ředitele, v jednom případě se jedná o obsazení místa ředitele, který je 
uvolněn pro výkon veřejné funkce, v ostatních případech rozhodl zřizovatel o vyhlášení 
konkurzu na konci šestiletého funkčního období. 

•  J. Drejslová – poděkovala za práci pí Klírové, která na pozici tajemnice výboru na konci 
března skončí, její nástupkyní bude Mgr. Lucie Horáčková, právnička OŠ KÚ KHK.  
Pí Klírová rovněž všem poděkovala a rozloučila se.  

• M. Struna – odpověděl na dotaz, v jaké fázi je příprava Dlouhodobého záměru vzdělávání 
a rozvoje vzdělávací soustavy KHK (2024-2028). Uvedl, že v současné době je zveřejněna 
pracovní verze dokumentu, která se dopracovává a 18. 3. 2024 bude zaslána 
k připomínkování MŠMT, rovněž bude zaslána členům výboru. 

• Na závěr předsedkyně výboru poděkovala všem přítomným za účast a informovala 
o termínu dalšího jednání VVVZ: 

 

29. jednání 
23. 4. 2024 od 13:00 hodin 

zasedací místnost N2.903(Karla Čapka) KÚ KHK 

Jednání výboru bylo ukončeno ve 15:13 hodin. 

 
 
………………………………………………..                      ……………………………………………….. 

    Mgr. Jana Drejslová                                      Mgr. David Joska 
     předsedkyně výboru                                     ověřovatel zápisu  
        

 
 
V Hradci Králové 7. 3. 2024, zapsala: Mgr. Jiřina Klírová  


